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1. Introducere



CONTEXT & METODOLOGIE

Despre studiu

Prezentul studiu își propune să analizeze percepția locuitorilor municipiului Brașov 
asupra actualelor parcuri amenajate în municipiu, obiceiuri de vizitare/folosire a 
parcurilor actuale, dar și modul în care aceștia percep posibilitatea de a se amenaja noi 
parcuri în zona în care locuiesc sau în municipiu, în general.

Metodologie

Pentru o înțelegere aprofundată a temei abordate, în cadrul acestui proiect am abordat 
o metodologie mixtă, care a constat în trei faze de culegere a datelor principale:

1. Desk-research, sau analiză secundară a datelor oficiale, care a constat în analiza 
documentelor oficiale referitoare la diferite date statistice ale populației Municipiului Brașov, date obținute 
atât prin intermediul autorităților locale, dar și de pe site-ul INSE și brasovcity.ro

2. Cercetare cantitativă
3. Cercetare calitativă



Populația studiată

Tabel 2. Numărul de persoane în 
funcție de strada de domiciliu, pe 
cartiere în 2011

Total 266001

Astra 70962

Centrul Nou 49980

Florilor-Kreiter 25308

Tractorul 24717

Valea Cetății 19881

Noua Dârste 16996

Bartolomeu 10082

Bartolomeu Nord 17497

Centrul Vechi 8621

Triaj-Hărman 6599

Prund-Șchei 7665

Platforma industrială Est-Zizin 4448

Stupini 2845

Poiana Brașov 400

*conform răspuns primit nr. 1783 din 19.07.2021, 
Recensământul Populației și Locuințelor 2011

Tabel 1. Numărul de persoane după domiciliu 
pe ani în municipiul Brașov

An Nr. 
persoane

*

Nr. 
persoane **

Diferențe 
între date

Anul 2021 288112 - -

Anul 2020 289622 289122 500

Anul 2019 289683 289499 184

Anul 2018 290158 289930 228

Anul 2017 290480 290330 150

Anul 2016 291129 290697 432

Anul 2015 291542 291247 295

Anul 2014 291921 - -

Anul 2013 292300 - -

Anul 2012 292847 - -

Anul 2011 293534 - -

Anul 2010 294409 - -

Anul 2009 295437 - -

*conform INS POP107D - POPULAȚIA DUPĂ DOMICILIU la 1 
ianuarie 2021 pe grupe de vârsta sexe, județe si localități

**conform răspuns primit nr. 1783 din 19.07.2021; Populația 
după domiliciu 1.01.2015-2018

Potrivit datelor furnizate de INS, 
la 1 ianuarie 2021, 288 112 
persoane aveau domiciliul în 
municipiul Brașov.

Datele furnizate de INS diferă de 
datele primite dinspre PMBv, în 
cadrul primului calup de 
informații, sub forma adresei nr. 
AR/218071 înaintată la data de 
1.03.2021 de echipa de proiect.

Analiza datelor are în vedere 
datele Recensământului 
Populației și Locuințelor 2011, 
respectiv numărul total de 
persoane în funcție de strada de 
domiciliu, pe cartiere în 2011.



Faza 2. Cercetare cantitativă

Studiul cantitativ, a avut ca instrument de colectare a datelor chestionarul online publicat de către Primăria Municipiului Brașov pe 
website-ul primăriei, pe propria pagina de Facebook, precum și în diferite grupuri de Facebook, dar și de primarul municipiului, Allen 
Coliban. Populația a avut la dispoziție 10 zile pentru a completa chestionarul. Programul folosit a fost Google Forms, accesibil atât de pe 
desktop, cât și de pe telefon mobil.

S-a recurs la sondajul de opinie on-line din următoarele considerente:

➔ Sondajul are ca populație de studiu populația urbană, care, potrivit Eurostat, în 2019,  77%  dintre adulții din România (16+), care 
trăiesc în mediul urban, folosesc un telefon/smartphone pentru a se conecta la internet, procentaj care diferă în rândul 
categoriilor de vârstă, de la 92% în rândul tinerilor (18-24 de ani la 25 % în rândul seniorilor (+65 de ani). 

➔ Costurile și timpul necesar realizării unui sondaj CATI sau față în față ar fi depășit obiectivele studiului principal.
➔ Limitele folosirii acestui tip de sondaj au fost adresate astfel:

◆ Construirea eșantionului s-a făcut în SPSS prin metoda Stratified Random Sampling pe baza criteriilor: vârstă, sex și cartier de domiciliu.
◆ Testarea diferențelor semnificative între diferite categorii în analiza statistică a datelor.
◆ Analiza datelor pe sub-eșantioane 
◆ Aprofundarea rezultatelor cantitative prin cercetarea calitativă.

Format CAWI - Sondaj de opinie online

Eșantion   N=1116 eșantionare stratificată (dintr-un eșantion total de 1780 de respondenți), aleatorie, reprezentativ pe criterii de gen, cartier 
de domiciliu

- Răspunsurile la întrebările deschise au fost analizate pe întreg eșantionul de 1710 de respondenți.

Analiză statistică  Descriptivă și inferențială, pe categorii de vârstă, gen, cartier, în SPSS

Data August 2021



Faza 3. Cercetare calitativă

Obiectivul studiului calitativ este de a înțelege în profunzime tema studiată, din perspectiva tuturor părților implicate. Dacă 
prin studiul cantitativ am adresat vocea populației, prin studiul calitativ am încercat să descriem care este poziția  
funcționarilor primăriei care sunt direct implicați în tema studiată, respectiv care este poziția și care sunt opiniile societății 
civile care are un rol activ în ceea ce privește spațiile verzi și parcurile din municipiu.

Format: focus-grup

Durata: 2 ore

Nr participanți 8-10

Focus-grup 1, față în față

Instrument de colectare a informațiilor: ghid de interviu semi-structurat

N = 10 respondenți funcționari ai primăriei direct implicați în problematica spațiilor verzi și a parcurilor din municipiul 
Brașov.

Analiza de text

Au fost analizate toate comentariile primite în social-media pe pagina de Facebook oficială a primăriei și de la 
postarea primarului prin care s-a făcut public chestionarul de culegere a datelor pentru cercetare.



Key findings



În medie, brașovenii sunt mulțumiți de condițiile de viață din zonă și mai puțin mulțumiți de oportunitățile de
petrecere a timpului liber. Gradul de satisfacție diferă în funcție de cartier. Locuitorii cartierelor Noua Dârste,
Prund-Schei, și Valea Cetății sunt cei mai mulțumiți, atât de condițiile de viață, cât și de oportunitățile de
petrecere a timpului liber.

75% dintre locuitorii Municipiului Brașov apreciază că zona în care trăiesc este destul de aglomerată și foarte
aglomerată din punct de vedere al traficului rutier. Cei mai nemulțumiți sunt locuitorii din centrul orașului care, în
proporție de peste 90%, spun că zona în care locuiesc este aglomerată sau foarte aglomerată.

Cei mai mulți brașoveni sunt foarte nemulțumiți de serviciile de agrement și de oportunitățile de timp liber, de
parcuri și de spații verzi. Nici de locurile de joacă pentru copii nu sunt mulțumiți, valorile raportate (media=3.21)
fiind, în medie, sub valoarea de mijloc a scalei de măsură (1-7, unde 1 e deloc mulțumit, 7 foarte mulțumit.)

În ceea ce privește satisfacția față de parcuri și spații verzi, locuitorii din cartierele Noua Dârste și Valea Cetății
sunt mai degrabă mulțumiți de ele, pe când cei care locuiesc în cartierul Astra sunt mai degrabă mulțumiți de
serviciile de agrement și de oportunitățile de petrecere a timpului liber.

Nu același lucru se poate spune despre locuitorii din cartierele Stupini, care sunt cei mai nemulțumiți de parcuri și
spații verzi, cu aproape un punct mai puțin față de media imediat următoare, respectiv Platforma Industrială EST-
Zizin.

Cei mai mulți brașoveni aleg o clădire ca reper pentru zona în care locuiesc.

Clădiri identificate: Aula Universității, Banca CEC, Academia Forțelor Aeriene Henri Coandă, Clădirea ITC, Cramele
lui Decebal, Liceul de Informatică Grigore Moisil, mall-uri, supermarket, magazine, poșta, primăria,

Străzi: Ioan Popasu, Str. Carpaților, Strada Lânii, Str. 1 Decembrie, Strada Hămanului, Str. Lungă, Calea București.

Parcuri: Lacul Noua, Parcul Someșul, Grădina Zoologică, Parcul Central, Parcul Avantgarden, Parcul de la Școala 25,
parcul din Centrul Civic, Parcul Someșul, Parcul Tractorul, Parcul Trandafirilor, Parcul Verde, Stupinii noi.

Locuitorii cartierelor Noua 
Dârste și Valea Cetății 

sunt mai degrabă 
mulțumiți de parcuri, pe 

când cei care locuiesc în 
Stupini și Platforma 

Industrială EST-Zizin sunt 
cei mai nemulțumiți.

Locuitorii din cartierele 
Tractorul Nou și Tratorul 
vechi raportează cel mai 

mic grad de mulțumire 
vizavi de oportunitățile de 
petrecere a timpului liber

Aula Universității, Banca 
CEC, dar și mall-urile și 

supermarketurile, clădiri 
reper pentru brașoveni



Indiferent de cartierul în care locuiesc, rugați să identifice principalele trei probleme ale zonei în care locuiesc,
brașovenii vorbesc, în primul rând, despre lipsa de parcuri și de spații verzi și despre calitatea îndoielnică a celor
existente.

9 din 10 brașoveni consideră că parcurile și spațiile verzi nu sunt suficiente, iar cele care există, fie sunt
suprapopulate, fie se află într-o stare deplorabilă, lipsite de atenția autorităților locale (primărie, poliție,
jandarmerie). De multe ori, brașovenii spun că nu se simt în siguranță în unele parcuri, din diferite motive.

Aproape 50% dintre brașoveni percep orașul lor ca fiind zgomotos, 35% îl văd ca fiind degradat și aproape 30% îl
văd ca fiind natural sau gri.

Cei care îl văd natural, îl asociază și cu verde și valoros, iar cei care îl văd gri, vor alege, cel mai probabil, și
industrial. Cei care îl percep ca fiind calm și relaxant sunt și cei care îl percep mai degrabă agricol și liniștit.

LocuitoriI cartierului Noua Dârste percep ca trăind într-un peisaj atractiv, modern, dezvoltat, în timp ce aproape
jumătate (44%, respectiv 45%) dintre locuitorii cartierelor Tractorul și Florilor-Kreiter spun că trăiesc într-o zonă cu
peisaj gri, industrial.

Cel mai folosit mijloc de transport, în Brașov, e autoturismul personal, urmat imediat de autobuz. În total, 8 din 10
brașoveni spun că preferă acest tip de transport, în detrimentului transportului verde: troleibuz, bicicletă, trotinetă
sau trotinetă electrică.

5% nu folosesc niciun mijloc de transport atunci când se deplasează în interiorul orașului.

Rezultatele evidențiază că mijloacele de transport verde sunt încă o nișă pentru brașoveni, bicicleta electrică
nefiind încă folosită de un număr semnificativ de oameni pentru a putea conta în statistici.

Lipsa de parcuri și de 
spații verzi și calitatea 

precară a celor existente, 
principalele probleme 

identificate în zona în care 
locuiesc.

Brașov, între atractiv și 
valoros, gri și industrial

Mijloacele de transport 
verde,  încă o nișă pentru 

brașoveni,



42% dintre brașoveni au cel mai aproape de locuință un parc de buzunar, în timp ce un sfert din locuitorii
Brașovului spun că au în vecinătate un parc de cartier.

Doar 1 din zece brașoveni locuiește aproape de un parc urban.

10% dintre brașoveni nu au parc în zona în care locuiesc.

Rezultatele defalcate pe cartiere arată că locuitorii cartierelor Centrul Vechi și Noua Dârste sunt cel mai aproape
de un parc urban sau unul de cartier, în timp ce locuitorii cartierelor Astra, Platforma Industrială EST-Zizin și
Florilor-Kreiter spun că cel mai aproape de ei se află un parc de buzunar- scuar.

Gradul de mulțumire al brașovenilor față de diferite aspecte legate de parcurile existente este unul scăzut sau
foarte scăzut.

Cel mai nemulțumiți sunt de numărul de parcuri existente în oraș, 75% dintre respondenți oferă un scor de până la
2 puncte, dintr-un maxim de 7 puncte, la acest capitol. Nici calitatea parcurilor sau tipul de parc la care au acces
nu îi mulțumește.

Gradul de satisfacție raportat de respondenți legat de calitatea parcurilor este unul scăzut, indiferent de cartierul
în care locuiesc, cu excepția celor care locuiesc în Centrul Vechi sau Valea Cetății, care raportează un grad
moderat de mulțumire

Locuitorii cartierelor Bartolomeu, Florilor-Kreiter, Platforma Industrială EST-Zizin și Stupini raportează cele mai
scăzute grade de satisfacție față de calitatea parcurilor.

Lipsa amenajării corespunzătoare a parcurilor, a curățeniei și a faptului că parcurile nu sunt întreținute, îi
împiedică pe mai mult de jumătate dintre brașoveni să acceseze oportunități pe care parcurile, în mod normal, le
oferă. De cele mai multe ori brașovenii amintesc de dotările minime necesare care lipsesc parcurilor: toalete,
cișmele/țâșnitoari, coșuri de gunoi, bănci.

Doar 10% dintre brașoveni 
locuiesc în apropierea 

unui parc urban, cu 
suprafață mai mare 

Parcurile existente sunt 
percepute de 86% dintre 

locuitori ca fiind potrivite 
pentru familii și copii mici, 

dar nepotrivite pentru 
persoane cu dizabilități.

Numărul de parcuri 
existente și calitatea 

acestora îi nemulțumește 
pe locuitorii municipiului 

Brașov



8 din 10 brașoveni preferă să meargă însoțiți în parc, cu grupul de prieteni sau cu familia.

În medie, cel mai puțin timp până în parc, pe jos, îl petrec locuitorii cartierelor Valea Cetății, Platforma Industrială
EST-Zizin și Noua Dârste, în timp ce locuitorii din cartierul Stupini petrec, la o diferență semnificativă de locuitorii
din următorul cartier, Tractorul, cel mai mult timp.

Cu toate că brașovenii aleg să-și petreacă timpul liber în parcuri în special pentru relaxare, citit, sau contemplarea
peisajului, 68% dintre ei spun că parcurile din zona lor nu le permit să facă asta.

Motivele principale invocate sunt lipsa spațiilor umbrite special amenajate pentru citit și relaxare, lipsa băncilor din
parcuri, a arborilor care să asigure umbră, foarte mult zgomot. Nici dimensiunea parcurilor nu facilitează astfel de
activități.

6 din 10 locuitori spun că le-ar plăcea să practice diverse activități sportive, dar, din cauza faptului că parcurilor le
lipsesc pistele de alergare, de biciclete, role, trotinete, terenurile de fotbal și alte facilități, nu pot să facă asta.

O altă problemă foarte des invocată în răspunsurile brașovenilor este cea legată de lipsa parcurilor pentru
animalele de companie. Cei mai mulți dintre cei care ridică această problemă vorbesc despre o lipsă acută a
acestor spații, generalizată la întreg orașul. Practic oamenii nu au unde să își scoată la plimbare animalele de
companie sau unde să le ducă să alerge, astfel încât și animalele și oamenii să fie în siguranță.

Unul din doi brașoveni 
vizitează parcurile zilnic 

sau de câteva ori pe 
săptămână și aleg parcul 
în funcție de proximitate. 

68% dintre locuitorii 
orașului spun că nu pot să 
se relaxeze în parcurile pe 

care le vizitează cel mai 
des.

Majoritatea parcurilor 
existente nu le oferă 

brașovenilor oportunități 
pentru activități sportive 

sau culturale

Brașovenilor le lipsesc 
parcurile în care să se 

plimbe cu animalele de 
companie



97% dintre brașoveni își doresc să fie amenajate parcuri în zona în care trăiesc și 100%
dintre respondenți doresc să fie amenajate parcuri la nivelul orașului.

Întrebați ce parc ar dori să fie amenajat în zona în care locuiesc, 72% dintre locuitori preferă parcurile de cartier
sau grădinile urbane.

În schimb, 76% dintre brașoveni aleg parcul urban, de suprafață foarte mare, atunci când sunt întrebați ce parcuri
doresc să fie amenajate în oraș, în general. Locuitorii cartierelor Tractorul, Bartolomeu și Centrul Nou preferă
parcul urban, cu suprafață foarte mare.

În schimb, aproape 70% dintre locuitorii din Stupini își doresc parc de cartier, rezultat în concordanță cu rezultatele
anterioare: este cartierul în care cei mai mulți locuitori sunt nemulțumiți de numărul de parcuri, sau admit că nu
există parcuri în zona în care locuiesc.

15% din locuitorii cartierelor Prund-Schei și Centrul Vechi nu doresc să se amenajeze parcuri.

93% dintre brașoveni își doresc un parc pentru activități de relaxare, în timp ce 81% pentru activități sportive.

Printre facilitățile pe care și le doresc brașovenii se numără spațiul sanitar, spațiu de joacă pe grupe de vârste sau
spații dedicate pentru copii sau seniori, dar și posibilitatea de a se plimba cu animalele de companie.

Amenajarea de noi parcuri este percepută ca având un impact pe termen lung puternic,
pozitiv, asupra calității vieții brașovenilor, indiferent de zona sau de mărimea parcului
amenajat.

Parcurile urbane, cu 
suprafață mai mare de un 

hectar, cu diferite 
facilități, în preferințele 

brașovenilor. 

Parcurile de cartier 
preferate de locuitorii 
cartierelor în care nu 

există parcuri.

Activitățile de recreere și 
cele sportive, în topul 

preferințelor pentru ce își 
doresc brașovenii de la 

noile parcuri



1. CALITATEA VIEȚII PERCEPUTĂ ÎN MUNICIPIUL BRAȘOV



Calitatea vieții 

În medie, brașovenii sunt mulțumiți de condițiile de viață din zonă și mai puțin mulțumiți de oportunitățile de petrecere a timpului 
liber. Gradul de satisfacție diferă în funcție de cartier. Locuitorii cartierelor Noua Dârste, Prund-Schei, și Valea Cetății sunt cei mai 
mulțumiți, atât de condițiile de viață, cât și de oportunitățile de petrecere a timpului liber. 

Cei mai nemulțumiți sunt cei din Stupini, Triaj-Hărman și Tractorul, care raportează scoruri mai mici decât media populației. 



75% dintre locuitorii Municipiului Brașov apreciază că zona în care trăiesc este destul de aglomerată și foarte aglomerată 

din punct de vedere al traficului rutier. Cei mai nemulțumiți sunt locuitorii din centrul orașului care, în proporție de peste 90%, spun 
că zona în care locuiesc este aglomerată sau foarte aglomerată.. Platforma Industrială EST-Zizin și Tractorul sunt, de asemenea,
perceptute ca fiind aglomerate.

La polul opus se situează cartierul Stupini, unde 59% dintre locuitori spun despre zona în care locuiesc că e puțin sau deloc 
aglomerată. Triaj-Hărman și Valea Cetății sunt, de asemenea percepute ca fiind în mai mică măsură aglomerate sau foarte 
aglomerate.



În ceea ce privește anumite aspecte ale zonei în care locuiesc, în general, locuitorii orașului se declară cei mai mulțumiți de 
iluminatul stradal, mai degrabă se simt în siguranță în spațiul public și sunt mulțumiți de aspectul clădirilor și de ambianța generală 
a zonei.

În schimb, sunt foarte nemulțumiți de serviciile de agrement și de oportunitățile de timp liber, de parcuri și de spații verzi. Nici de 
locurile de joacă pentru copii nu sunt mulțumiți, valorile raportate (media=3.21) fiind, în medie, sub valoarea de mijloc a scalei de 
măsură (1-7, unde 1 e deloc mulțumit, 7 foarte mulțumit.)



Scorurile defalcate pe cartiere în ceea ce privește gradul de mulțumire vizavi de parcuri, spații verzi și agrement arată că acesta depinde, 
într-o mare măsură, de zona de locuire.

Astfel, în ceea ce privește satisfacția față de parcuri și spații verzi, locuitorii din cartierele Noua Dârste și Valea Cetății sunt mai degrabă 
mulțumiți de ele, pe când cei care locuiesc în cartierul Astra sunt mai degrabă mulțumiți de serviciile de agrement și de oportunitățile de 
petrecere a timpului liber.

Nu același lucru se poate spune despre locuitorii din cartierele Stupini, care sunt cei mai nemulțumiți de parcuri și spații verzi, cu aproape 
un punct mai puțin față de media imediat următoare, respectiv Platforma Industrială EST-Zizin.

Locuitorii din cartierele Tractorul Nou și Tractorul Vechi raportează cel mai mic grad de satisfacție vizavi de oportunitățile de petrecere a 
timpului liber.



Indiferent de cartierul în care locuiesc, rugați să identifice 

principalele trei probleme ale zonei în care locuiesc, brașovenii 
vorbesc, în primul rând, despre lipsa de parcuri și de spații 
verzi și despre calitatea îndoielnică a celor existente. 

9 din 10 brașoveni consideră că parcurile și spațiile 
verzi nu sunt suficiente, iar cele care există, fie sunt 

suprapopulate, fie se află într-o stare deplorabilă, lipsite de atenția 
autorităților locale (primărie, poliție, jandarmerie). De multe ori, 
brașovenii spun că nu se simt în siguranță în unele parcuri, din 
diferite motive: vizitarea lor de către urși, folosirea lor de către 
grupuri de tineri care consumă băuturi alcoolice și lasă dezastru în 
urma lor, folosirea lor noaptea de către oamenii străzii, trafic 
aglomerat în jurul lor.

De asemenea sunt parcuri și spații verzi care nu pot fi folosite 
pentru că nu sunt întreținute, curățate.

Printre alte probleme identificate sunt cele legate de ambianță, în 
general, de curățenie, siguranță (79). Brașovenii se plâng, în egală 
măsură, de aglomerație, de zgomot (72%).

Lipsa pistelor de biciclete și poluarea orașului sunt următoarele 
probleme amintite de mai mult de 50% dintre locuitorii orașului.

P5. Enumerați principalele 3 probleme ale zonei în care locuiți:



„Parcurile pentru copilași nu au suficienți copaci, au fost tăiați locurile lor de joacă sunt cele mai simple posibile, 
sunt orașe mai mici care au tot felul de obiecte potrivite pentru ei, și multe nu doar un tobogan cu leagăn și încă 
doua chestii ce  mai avem noi cam in toate parcurile. Nici unul nu e special,iar copii acum au nevoie de multe, 
exemplu tiroliană, labirinturi, trambuline, tobogane diverse etc”.

„Spațiul din fața blocului este folosit de bețivi care-și fac si nevoile sub geamurile noastre. Am dori transformat 
acesta în  spațiu  de joacă pentru copii. Tobogan, leagăne, 2 bănci pentru bunici, groapa cu nisip. Spațiul dintre 
blocurile cu 4.etaje l-aș transforma într-o mică pistă pentru biciclete și trotinete pentru copii mai mici și multe bănci 
pt recreere. Nu trebuie tăiat nimic, străpuns de la o strada la alta cu aleea pentru preșcolari Spațiul de joacă de 
lângă biserica nu are deloc verdeață sau vreun copac. Acolo doar nocturn poți folosi”.

„1. Lipsa unor spații amenajate pentru câini 2. Lipsa unor zone amenajate pentru practicarea de exerciții fizice 
pentru adulți/seniori / 3. Instalații mai mult sau mai puțin improvizate de uscat rufe între blocuri, la stradă”.

”Locurile de joacă sunt folosite în scopul consumului de alcool și ascultare de muzica (dincolo de disconfortul 
vizual, ramane gunoi și cioburi), poliția (in orice forma de organizare) este inexistentă în strada, masinile ocupa 
străzile chiar si acolo unde e indicator de oprirea interzisă”.

CARTIER ASTRA

CARTIER BARTOLOMEU ”Există un singur loc de joacă (cred ca nr 234) lângă liniile de cale ferată. Este loc de joacă nu parc, nu este umbra, 
nu te poți plimba, nu are nici măcar o alee asfaltată, nu poți plimba un copil în cărucior. Cel mai apropiat parc e 
în centru, unde pot merge cu mașina 2. Zona e extrem de poluata din cauza traficului. După ce ca nu e parc, ne 
plimbam pe trotuar, în noxele mașinilor. 3. În capătul de la str Lunga, spre Bartolomeu, sunt multe persoane fără 
adăpost care stau pe băncile de la locul de joacă și consuma alcool.”

”Lipsa spațiu verde, nu exista niciun loc unde se poate practica sporturi în aer liber, oi care tranzitează zonele 
verzi din spatele blocurilor și care lasă căpușe în urma lor”.

„1. Spații verzi insuficiente, 2. Zona în care se construiește de 10 ani fără o minimă atenție (zgomot, poluare etc) 
pentru cei care locuim deja în zona, un teren privat neamenajat cu potențial de parc -dar neîngrijit Canalul Timiș -
neîngrijit”.



”Langa Cresa nr 1 există un proiect de spațiu verde / parc aprobat în PUZ. Nu este amenajat nimic acolo. In plus, se 
construiește un complex de apartamente de 6 etaje într-o zonă numai cu case, în care cea mai înaltă clădire are 1 
etaj (cresa).  Aș dori ca primăria să amenajeze un parc. Apoi, in spatele zonei noastre, pe strada stadionului (capat 
de autobuze) exista un câmp imens unde stau câini vagabonzi. Pe lângă proiectul de noua sală de sport, se poate 
amenaja un parc sau locuri de joacă acolo”

”Prea mult ciment/beton/asfalt; prea putina zona verde/pomi/arbori/arbusti/vegetatie perena; multa mizerie (sticle, 
mucuri de tigara, ambalaje); puține coșuri de gunoi; foarte multe mașini parcate aiurea pe trotuar (de când s-a 
renunțat la acele balustrade delimitatoare de pe Șirul Livezii tot mai mulți parchează mașina fără jenă) și După 
Ziduri (cum se termina zona de parcare) exista un semn de interzis care nu este NICIODATĂ respctat, mai ales de 
turiști care zilele trecute parcaseră până unde începe sa se îngusteze strada, după clădirea Crucii Roșie, jenant și 
trist”

CENTRUL VECHI

Florilor-Kreiter „Toată infrastructura este construită în jurul mașinilor, nu avem terenuri de joacă pt. pentru copii, nu avem parcuri 
cu instalații moderne de entertainment (i.e. bean bags permanenti, jocuri, gropi nisip, etc.), si piste de biciclete! 
Suntem înconjurați de betoane (blocuri, strazi si parcari) si ne sufocăm”.

„Majoritatea parcurilor se află lângă o stradă principală, altel fiind foarte zgomotoase și poluate. 2. Curățenia lasă 
de dorit, sunt sticle sparte și cioburi în nisipul destinat copiilor pentru joacă (știu că acestea sunt lăsate tot de 
locatari ai cartierului, dar nu trebuie să sufere copii mici din cauza adulților iresponsabili, aceștia din urmă ar 
trebui amendați 3. Parcurile ar putea fi supravegheate video, ați fi surprinși să vedeți câte grozăvii se pot întâmplă 
la un loc de joacă, aparent inofensiv”.

CENTRUL NOU ”Deși în spatele blocului este un teren imens liber, nu este nici un acces în acea zona, vara, din cauza ca este o 
zona neîngrijită devine o zonă mlăștinoasă și sunt prea mulți țânțari. A treia problema este ca, fiind stăpân de 
câine nu am unde sa îl duc să alerge (la Hidro țarcul este mic și plin de câini în general)”

”Nu exista locuri special amenajate pentru alergat (în prezent în Brașov am avea doar la liceul sportiv, unde ar fi 
închis persoanelor neautorizate, din cate știu. Pistele pentru bicicliști sunt aproape inexistente, acestea fiind 
trasate doar pe anumite străzi. Având chiar lângă platforma IUS, adică un spațiu gol în care nu e nimic de ani 
buni, cred ca ar putea fi transformat într-un parc de dimensiuni mari”



”Lipsa unor investiții reale în spațiile de relaxare (bănci, zona verde); restaurantul este sub standardele medii de 
funcționare (în plus, barurile din cartier, ca cel de pe str. Prunului 50 sau Brazilor, lângă Profi, servesc băuturi 
alcoolice în regim "terasă", fără autorizații - se consumă băuturi în fața barurilor, ulterior sticlele aruncându-se în 
spațiile verzi, unde se și urinează (a se vedea zona Prunului 50 și parcul din fața blocului); Nu se fac suficiente 
eforturi pentru amenajarea adecvată a zonei de grătare de la lac/ mutarea acesteia (prea mult fum generat; 
amplasare neadecvată)”.

”Nu există pista de biciclete, iar pentru un copil este destul de periculos sa se dea printre mașini. Lacul Noua de 
asemena nu prezintă o pistă de biciclete sau de alergat fiind mereu aglomerat, iar parcul din Darste este de 
asemenea aglomerat, înghesuit. Un spațiu mai mare ar fi bine venit pentru copii și de asemena pentru adulți ca sa 
putem și noi sa avem activități în locurile verzi destinate tuturor vârstelor”.

NOUA DÂRSTE

Platforma Industrială EST-
Zizin

„1. Lipsa spațiilor verzi. Nu e nici un parc, locurile de joacă sunt cu pietriș, iarba e foarte putina. Noroc cu cele 
câteva grădini din jurul blocurilor. Rfacerea locurilor de joacă cu iarba, care apoi sa fie și întreținută; 2. Nu sunt 
zone de agrement. Nu sunt locuri de alergare amenajate, peste tot sunt masini parcate, nici pe trotuar nu poți sa 
alergi. 

”Principala problema este ca nu sunt parcuri cât de cât decente pentru copii, netoaletarea copacilor din zona 
stâlpilor de iluminat și a semnelor de circulație, lipsa pistelor de biciclete, copii nu au unde se plimba”.

”Parcuri mici și pline de gunoaie ( este un singur coș de gunoi care se umple imediat), mașini parcate pe trotuar iar 
băiețelul meu nu pe unde sa meargă cu bicicleta și lipsa coșurilor de gunoi din cartier, pe strada Ștefan cel Mare 
este unul singur în fața grădiniței)”.

”Peisaj dezolant; spatii verzi inexistente; pista de bicicleta improvizată, nu există una cu adevărat utilă”.



”1. Aglomerația în trafic de dimineață când sunt aduși copiii la școlile din zonă sau din weekend când mulți turiști 
vin cu mașina în Centrul istoric; 2. Lipsa parcărilor pentru riverani care teoretic au loc de parcare, dar practic nu îl 
găsesc liber când au nevoie de el; 3. Poluarea aerului și poluarea sonoră din cauza traficului, precum și poluarea 
aerului cu emisii toxice din Bartolomeu care, deseori, sunt aduse de vânt peste Schei”.

„Lipsa țâșnitorilor (cele două nu funcționează și în cea mare își fac nevoile porumbeii), parcul de la Șaguna are 
cazați oameni ai străzii aproape permanent, mașinile și motoarele care merg cu viteza pe Muresenilor fără sa le 
oprească nimeni”.

„Trafic (trenuletul turistic este un kitsch care se adaugă problemei traficului), ursi (alerte zilnice pentru Stejeris, 
tocile, curcanilor), gunoi, oamenii străzii în Parcul Șaguna (miroase îngrozitor, bieții oameni fac pe ei și nu au unde 
să se îngrijească)”.

Prund-Schei

STUPINII „Infrastructura pietonala deficitara( lipsa trecerilor de pietoni și a trotuarelor, mărimea parcurilor pentru copii 
speciale, absența unui centru de recreere tip parc în zona”. 

„Lipsa canalizare, acces foarte dificil la locuința (drum pietruit care este plin de gropi iar la fiecare ploaie se strica 
din ce în ce mai rău), lipsa iluminat stradal, sentiment de nesiguranță (lipsa patrula politie), din cauză că zona nu 
este amenajata, foarte multă lume vine și arunca gunoaie, moloz în canalele din zona”.

”„Pe Strada Merilor se circulă cu viteză, nu există un loc de joacă pentru copii în apropiere, magazinele sunt destul 
de departe, vara suntem invadați de țânțari”.

„Nu avem canalizare, asfalt și stâlpi de lumină pe strada unde locuim, nu avem parcuri spații verzi și zone unde poți 
să practici sport în cartier, nu avem atm, farmacie”.

„Nu exista loc joaca, Nu exista parc, lipsă școli”.



„1. Lipsa creșelor, grădinițelor, școlilor 2. Lipsa parcurilor active, adică nu doar pentru plimbări, ci și pentru 
agrement; 3. Proasta gestionare a drumurilor, trotuarelor, parcărilor”.

„Terenul de fotbal de pe Timiș triaj nu este deloc cosit și îngrijit cu toate că sunt copii ce s-ar juca, îl mai cosesc 
oameni de pe aceasta strada, sa fie amenajată o masa de ping pong este una chiar lângă terenul de fotbal dar 
veche”.

„Nu exista nici o Cafenea în Triaj. Avem un teren de fotbal care este mereu neîngrijit și plin de buruieni. Pasajul 
subteran este foarte greu de folosit pentru mine, fiind mama cu copil mic, mi-e imposibil sa trec pasajul cu 
căruciorul”.

”Cartierul nu este bine delimitat pe harta Brașovului, clădire cu aspect de bombardament din Irak lângă LIDL, lipsa 
spații de recreere pentru copii și adulți”.

Triaj-Hărman

TRACTORUL „1. Lipsa spațiului verde; 2 Poluare (praf, zgomot) 3. Mașini parcate peste tot, chiar și în locuri cu indicator care 
interzice acest lucru”.

„1. Parcul Tractorul e plin de găinaț de cioara care duhnește de nu-ți mai arde sa te plimbi. 2. Începând din acest an 
Brașovul este mai mizerabil. 3. Firma de salubrizare lasă în urma scurgeri de zeama de gunoi iar primăria deși 
sesizata, este cu totul pasivă”.

„1. extrem de multe mașini parcate pe marginea străzii din lipsa locurilor de parcare 2. Deși parcul Tractorul este 
frumos, si nu foarte mic, din cauza numărului mare de locuitori, este foarte aglomerat 3. nu sunt pubele pentru 
colectare selectiva (ce-i drept, nici prea multă educație în sensul asta)”.

„1. Traficul intens care cauzează - zgomot, poluare si o stare general proasta. 2. Cu toate ca sunt spații verzi în 
Tractorul, Nu sunt îndeajuns de multe pentru nevoile viitoare si contextul global de încălzire 3. Infrastructura 
penTru biciclete - dar asta e o problema generala a orașului”.



Asocieri spontane cu peisajul Municipiului Brașov

Aproape 50% dintre brașoveni percep orașul lor ca fiind zgomotos, 35% îl văd ca fiind degradat și aproape 30% îl văd ca fiind
natural sau gri.

Merită menționat că respondenții au putut face oricâte asocieri. Cei care îl văd natural, îl asociază și cu verde și valoros, iar cei care 
îl văd gri, vor alege, cel mai probabil, și industrial. Cei care îl percep ca fiind calm și relaxant sunt și cei care îl percep mai degrabă 
agricol și liniștit. Pentru a înțelege care este pattern-ul asocierilor făcute de brașoveni, a fost folosită o analiză factorială, unde au 
fost introduse inversul variabilelor degradat și agitat/zgomotos



La o distanță de 10 procente față de următorul cartier, 80% dintre locuitorii cartierului Valea Cetății percep peisajul zonei în care 
trăiesc ca fiind natural, verde, valoros, dar și calm și liniștit.

8 din zece locuitori ai cartierului Noua Dârste percep ca trăind într-un peisaj atractiv, modern, dezvoltat, în timp ce aproape 
jumătate (44%, respectiv 45%) dintre locuitorii cartierelor Tractorul și Florilor-Kreiter spun că trăiesc într-o zonă cu peisaj gri, 
industrial.

Cel mai liniștit și calm peisaj este perceput ca fiind în cartierul Stupini.



Cei mai mulți brașoveni aleg o clădire ca 
reper pentru zona în care locuiesc. 

Clădiri identificate: Aula Universității, Banca 

CEC, Academia Forțelor Aeriene Henri Coandă, 
Clădirea ITC, Coresi Mall, Cramele lui Decebal, Lidl, 
Liceul de Informatică Grigore Moisil, magazine, 
poșta, primăria, Sala Sportului, Spitalul Județean de 
Urgență.

Străzi: Ioan Popasu, Strada Carpaților, Strada Lânii, 

Strada 1 Decembrie, Strada Hămanului, Strada 
Lungă, Calea București.

Parcuri: Lacul Noua, Parcul Someșul, Grădina 

Zoologică, Parcul Central, Parcul Avantgarden, 
Parcul de la Școala 25, parcul din Centrul Civic, 
Parcul Someșul, Parcul Tractorul, Parcul 
Trandafirilor, Parcul Verde, Stupinii noi.

Q3. Care este cel mai important reper din zona dumneavoastră? 



Cel mai folosit mijloc de transport, În 
Brașov, e autoturismul personal, urmat 
imediat de autobuz. În total, 8 din 10 
brașoveni spun că preferă acest tip de 
transport, în detrimentului transportului 
verde: troleibuz, bicicletă, trotinetă sau 
trotinetă electrică. 

5% nu folosesc niciun mijloc de transport 
atunci când se deplasează în interiorul 
orașului.

Rezultatele evidențiază că mijloacele de 
transport verde sunt încă o nișă pentru 
brașoveni, bicicleta electrică nefiind încă 
folosită de un număr semnificativ de oameni 
pentru a putea conta în statistici.



2. PERCEPȚII LEGATE DE PARCURILE VERZI EXISTENTE



42% dintre brașoveni au cel mai aproape de locuință un parc de buzunar, în timp ce un sfert din locuitorii 

Brașovului spun că au în vecinătate un parc de cartier.

Doar 1 din zece brașoveni locuiește aproape de un parc urban.

10% dintre brașoveni nu au parc în zona în care locuiesc.



Rezultatele defalcate pe cartiere arată că locuitorii cartierelor Centrul Vechi și Noua Dârste sunt cel mai aproape de un parc urban 
sau unul de cartier, în timp ce locuitorii cartierelor Astra, Platforma Industrială EST-Zizin și Florilor-Kreiter spun că cel mai aproape 
de ei se află un parc de buzunar- scuar.

Locuitorii din Stupini sunt cel mai dezavantajați, aproape jumătate dintre ei spun că trăiesc într-o zonă în 
care nu există parc.



Parcurile existente sunt percepute de 86% dintre 
locuitori ca fiind cel mai potrivite pentru familii și 
copii mici.

85% dintre brașoveni consideră că 
parcurile existente nu sunt potrivite 
pentru persoanele cu dizabilități majore.

75% dintre brașoveni consideră că parcurile 
existente nu adresează nici nevoile persoanelor cu 
dizabilități minore.



Gradul de mulțumire al brașovenilor față de diferite aspecte legate de parcurile existente este unul scăzut 
sau foarte scăzut. 

Cel mai nemulțumiți sunt de numărul de parcuri existente în oraș, 75% dintre respondenți oferă un scor de până la 2 
puncte, dintr-un maxim de 7 puncte, la acest capitol. Nici calitatea parcurilor sau tipul de parc la care au acces nu îi 
mulțumește.

În schimb, distanța pe care trebuie să o parcurgă până în parc este una mulțumitoare. 



Rezultatele defalcate pe cartiere relevă o 
diferență semnificativă a gradului de 
mulțumire în funcție de cartier.

Astfel cei mai nemulțumiți dintre brașoveni de 
numărul de parcuri sunt locuitorii din Stupini și 
Tractorul, în timp ce locuitorii cartierelor Valea 
Cetății, Centrul Vechi și Prund-Schei raportează un 
grad moderat de satisfacție, aproape de valoarea 
medie a scalei, 3.5.

În ceea ce privește tipul de parc la care au acces, 

locuitorii cartierelor Centru Vechi, Valea Cetății și 
Noua Dârste se declară mai degrabă mulțumiți.

În cartierele Stupini, Platforma Industrială EST-Zizin și 
Florilor-Kreiter locuitorii nu sunt deloc mulțumiți de 
tipul de parc disponibil



Gradul de satisfacție raportat de 
respondenți legat de calitatea parcurilor 
este unul scăzut, indiferent de cartierul în 
care locuiesc, cu excepția celor care locuiesc în 

Centrul Vechi sau Valea Cetății, care raportează un 
grad moderat de mulțumire.

Locuitorii cartierelor Bartolomeu, Florilor-Kreiter, 
Platforma Industrială EST-Zizin și Stupini 

raportează cele mai scăzut grad de 
satisfacție față de calitatea parcurilor.

În ceea ce privește calitatea parcurilor existente, 
indiferent de cartier, locuitorii sunt foarte nemulțumiți 
de  lipsa spatiilor amenajate care oferă liniște și 
intimitate (medie 2.4, min 1, max 7), de lipsa cișmelelor, 
de mobilierul urban existent, dar și de diversitatea 
scăzută a speciilor de plante și de animale.

Având în vedere că un scor de 3.5 înseamnă un grad 
moderat de mulțumire, rezultatele arată că, în medie 
locuitorii orașului nu sunt mulțumiți sau foarte 
mulțumiți de niciun aspect legat de parcurile actuale, 
dar raportează un grad mediu de mulțumire în ceea 
ce privește curățenia și nivelul de zgomot.

Pe de altă parte, în răspunsurile la întrebările 
deschise, cei mai mulți dintre locuitori reclamă 
condițiile din parcuri ce țin de întreținere și zgomot.



P2.Pe o scară de la 1-7, cât de mulțumit sunteți de următoarele aspecte privind parcurile din zona în care locuiți?. 



3. OBICEIURI DE FOLOSIRE A PARCURILOR



50% dintre brașoveni vizitează parcurile zilnic sau de câteva ori pe săptămână. Doar 3 procente spun că merg în parc mai 
puțin de o dată pe an sau niciodată.

8 din 10 brașoveni preferă sa meargă însoțiți în parc, cu grupul de prieteni sau cu familia.



70% dintre locuitorii municipiului Brașov petrec mai puțin de 30 de minute până în parc, fapt ce sugerează că aleg parcul în care 
să-și petreacă timpul pe baza proximității.

În medie, cel mai puțin timp până în parc, pe jos, îl petrec locuitorii cartierelor Valea Cetății și Noua Dârste, în timp ce locuitorii 
din cartierul Stupini petrec, la o diferență semnificativă de locuitorii din următorul cartier, Tractorul, cel mai 
mult timp.



Pentru relaxare (plimbare, lectură, contemplare peisaj) e principalul motiv pentru care brașovenii aleg să-și petreacă timpul în

parcuri. Doar 1 din 10 locuitori ai municipiului aleg parcurile pentru activități culturale.

Brașovenii nu obișnuiesc să meargă în parc pentru socializare cu prietenii, cunoscuții sau familia.

Pentru relaxare 

(plimbare, 

lectură, 

contemplare 

peisaj etc)

Activități 

sportive 

(alergat, ciclism, 

role)

Activități 

culturale 

(evenimente, 

expoziții, 

vernisaje)

Pentru servicii 

alimentare -

terase, 

chioșcuri, 

tonete

Locurile de 

joacă pentru 

copii

Socializare cu 

prietenii, 

cunoscuții, 

familia

TOTAL 73% 33% 11% 6% 47% 2%

Astra 69% 28% 8% 8% 44% 2%

Bartolomeu 71% 37% 18% 9% 52% 1%

Centrul Nou 75% 31% 12% 6% 40% 3%

Centrul Vechi 92% 33% 12% 6% 31% 0%

Florilor-Kreiter 63% 29% 10% 5% 49% 2%

Noua Dârste 78% 36% 12% 7% 59% 1%

Prund-Schei 77% 27% 0% 0% 42% 0%

Platforma Industrială EST-

Zizin 67% 48% 19% 7% 37% 4%

Stupini 61% 36% 18% 9% 84% 0%

Triaj-Hărman 64% 28% 6% 6% 39% 3%

Tractorul 84% 34% 9% 6% 45% 2%

Valea Cetății 76% 33% 7% 8% 46% 3%



Cu toate că brașovenii aleg să-și petreacă timpul în parcuri în special 

pentru relaxare, citit, contemplarea peisajului, 68% dintre ei spun 
că parcurile din zona lor nu le permit să facă asta.

Motivele principale invocate sunt lipsa spațiilor umbrite special 
amenajate pentru citit și relaxare, lipsa băncilor din parcuri, a 
arborilor care să asigure umbră, foarte mult zgomot. Nici dimensiunea 
parcurilor nu facilitează astfel de activități.

Nici activitățile sportive dorite nu pot fi practicate de brașoveni în 
parcurile pe care le vizitează cel mai des. 6 din 10 locuitori spun că le-
ar plăcea să practice diverse activități sportive, dar din cauza faptului 
că parcurilor le lipsesc pistele de alergare, de biciclete, role, trotinete, 
terenurile de fotbal și alte facilități nu pot să facă asta.

Lipsa amenajării corespunzătoare a parcurilor, a curățeniei și a 
faptului că parcurile nu sunt întreținute, îi împiedică pe mai mult de 
jumătate dintre brașoveni să acceseze oportunități pe care parcurile, 

în mod normal, le oferă. De cele mai multe ori brașovenii amintesc 
de dotările minime necesare care lipsesc parcurilor: toalete, 
cișmele/țâșnitoari, coșuri de gunoi, bănci.

O altă problemă foarte des invocată în răspunsurile brașovenilor este 
cea legată de lipsa parcurilor pentru animalele de companie. Cei mai 
mulți dintre cei care ridică această problemă vorbesc despre o lipsă 
acută a acestor spații, generalizată la întreg orașul. Practic oamenii 
nu au unde să își scoată la plimbare animalele de companie sau unde 
să le ducă să alerge, astfel încât și animalele și oamenii să fie în 
siguranță.

P9. Dacă vă gândiți la parcul pe care îl vizitați cel mai des, este ceva ce v-ați 

dori să puteți face și nu puteți



„Vreau un parc ca cele din Germania unde am locuit. Unde să te poți intinde pe iarba, unde poti face un picknic la umbra unui copac. Cu toalete 
curate, incapatoare, civilizate. Paza poliției. Loc pentru dat cu trotineta si bicicleta. Spații salubre pt copiii ff mici. TOALETE si iar TOALETE, sa 
schimbi copii, poate să alaptezi, etc. Reguli clare si pt cei care umplu parcurile cu răhăței de câine, cu cosuri speciale, pungi pt rahatul cainilor Zonă 
de liniste

Alergare pe un traseu mai mare, delimitat de restul cetățenilor care au alte activități recreative”.

”Amenajarea de spatii acoperite, pentru persoanele mai in varsta care mai joaca sah, table, remy, carti etc.”.

„As dori ca din parcul Tractorul sa dispara ciorile, sa putem sta pe bancile care in momentul de fata sunt execrabile. Si sa faceti o zona 
dedicata si pentu catei. Suntem foarte multi in zona cei care am dori sa mergem cu cateii in parc dar nu se poate! Parcurile nu ar trebui 
gandite exclusiv pentru copii si batrani”.

„As dori sa stau liniștit cu familia fără sa trebuiască sa plec acasă în cazul în care cineva din familie trebuie sa meargă la toaleta”.

„As vrea un parc mare, in care oamenii sa poata sta la o distanta unii de altii, sa pot sta pe iarba, sa citesc, sa ma relaxez, sa existe copaci si 
umbra, dar si zone insorite. Sa fie loc pt toata lumea, dar dimensiunea permite si intimitate, iar indiferent ca mergi singur sau cu cineva, sa 
poti avea bucatica ta de spatiu. Daca as avea in cartier un parc, as merge mai des, inclusiv as iesi la alergat”.

„Cel mai mare parc din cartier este foarte aglomerat, subdimensionat fata de numarul locuitorilor din cartier. Nu 
exista zone de plimbat, totul se intampla intre masinile parcate. In jurul cartierului sunt zone verzi, dar 
nevalorificate de Primarie, ar putea exista trasee de mers cu bicicleta in siguranta”.

„Doresc să se exproprieze pentru cauza de utilitate publică terenul dinte Faza 3 și Faza 4 din Avantgarden 3 Bartolomeu. Momentan cresc 
buruieni, dar as crea sa fie un spațiu verde, cu banda de alergare si spațiu de joaca pentru copii”. 

”E fără rost întrebarea. Brașovul nu are un parc adevărat!!”

„Este prea mic parcul pe care il vizitez cel mai des, este un parc amenajat de dezvlotatorul imobiliar de maxim 10 pe 10. Pana la primul parc in 
adevaratul sens al cuvantului( Parcul Tractorul) cu doi copilasi dupa mine fac peste 30 de min. Oricum si in parcul Tractorul sunt f multi 
boschetari, zona nu este acoperita de camere de supraveghere pentru a te simti in siguranta ca sa nu mai vorbesc de pasajul CFR( stiu ca 
nu-i in competenta Primariei) insa la iesire din pasaj s-ar putea monta niste sisteme de iluminat si niste camere de supraveghere care sa 
descurajeze elementele infractionale”.



„Este un parc pe marginea unui canal cel mai adesea plin de vegetatie nedorita cu putin loc de joaca exterior. Practic nici nu ai ce face in 
afara sa te dai in leagan. Alt parc din apropiere nu are locuri de umbra deloc si accesul se face extrem de greu daca nu ai masina 
personala. Nu poti parca biciclete, nu ai cismea, nu ai pic de umbra”. „

„Fiind un parc de cartier destinat in principal ca si loc de joaca pentru copii, nivelul de zgomot e ridicat, fara a exista intimitatea necesara 
recreerii adultilor”.

„Mi-as dori sa alerg , sa văd mai multe specii de plante ,și copaci , de asemenea mi-ar plăcea sa ma plimb cu bicicleta împreuna fratele meu 
mai mic, mi-as dorii sa pot sa ma recreez citind o carte la umbra unui copac intr-o parte a parcului puțin mai liniștita, aceasta fiind 
neexistentă in momentul de fata deoarece parcul din Darste nu este suficient de mare și sa pot sa folosesc anumite echipamente din parc 
împreuna cu fratele meu fără a avea vreo grija ca ceva este subred si periculos”.

„Mi-aș dori sa avem și noi, ca părinți posibilitatea de a ne relaxa alături de copiii noștri, iar ei sa ai e mai mult loc pentru alergat și mai multe 
activități de făcut în parcul de lângă blocul nostru. Mi-aș dori sincer sa se facă ceva în privința asta, pentru ca zona respectiva nu este 
deloc dezvoltata din punctul acesta de vedere”.

„Mi-aș dori sa pot ieși cu câinele și sa ii pot da drumul sa alerge într-un spațiu mare, care sa fie împrejmuit corespunzător, sa am un loc 
unde sa îmi pot pune hamacul și sa desenez, sa nu ma tem ca sunt cioburi în iarba, sa nu ma tem de unii oamenii dubioși care frecventează 
gara, mi-a-și dori ca oamenii sa nu își mai facă nevoile absolut oriunde, sa nu mai găsesc scutece folosite în iarba, pe scurt, sa am acces la 
apa și la o toaleta decenta, mi-aș dori sa nu ma întorc din parc de fiecare data cu un gust amar lăsat de oamenii necivilizati care ma 
înconjoară”.

„Nu avem loc in care sa ne dam cu rolele/trotineta. In parc accesul cu rolele este interzis iar spatiile special amenajate pentru role/biciclete 
nu ne ajuta.. acolo poti cel mult sa faci "scheme", ca sa ma exprim asa. Nu exista alei pe care sa te plimbi pur si simplu cu
rolele/trotineta/bicicleta. Trebuie sa o facem pe trotuar, printre pietonii supărați”.

„Parcurile din zona în care locuiesc sunt mai degrabă locuri de joaca. Lipsesc aleile, zonele verzi care sa îți 
permită sa te așezi purs și simplu pe iarba la umbra unui pom. Mi-aș dori sa existe zone naturala, integrate în 
cartier, cu acces facil, unde sa poți admira natura”.



4. AȘTEPTĂRI LEGATE DE VIITOARELE PARCURI



97% dintre brașoveni își doresc să fie amenajate parcuri în zona în care trăiesc și 100% dintre respondenți 
doresc să fie amenajate parcuri la nivelul orașului.

Întrebați ce parc ar dori să fie amenajat în zona în care locuiesc, 72% dintre locuitori preferă parcurile de cartier sau grădinile 
urbane.

În schimb, 76% dintre brașoveni aleg parcul urban, de suprafață foarte mare, atunci când sunt întrebați ce 
parcuri doresc să fie amenajate în oraș, în general. 



Locuitorii cartierelor Tractorul, Bartolomeu și Centrul Nou perferă parcul urban, cu suprafață foarte mare.

În schimb, aproape 70% dintre locuitorii din Stupini își doresc parc de cartier, rezultat în concordanță cu rezultatele anterioare: este 
cartierul în care cei mai mulți locuitori sunt nemulțumiți de numărul de parcuri, sau admit că nu există parcuri în zona în care
locuiesc.

15% din locuitorii cartierelor Prund-Schei și Centrul Vechi nu doresc să se amenajeze parcuri.



93% dintre brașoveni își doresc un parc pentru activități de relaxare, în timp ce 81% pentru activități sportive.

Printre facilitățile pe care și le doresc brașovenii se numără spațiul sanitar, spațiu de joacă pe grupe de vârste sau spații dedicate 
pentru copii sau seniori.

Doar 40% își doresc spații dedicate pentru divertisment sau pentru oportunitatea de a socializa.



85% dintre brașoveni își doresc un parc în zona în care locuiesc, în special, pentru ameliorarea microclimatului urban, respectiv mai 
multe zone umbrite, ceea ce e în concordanță cu răspunsurile libere legate de problemele din zona lor și lipsa de oportunități din 
parcuri.

De asemenea, își doresc amenajare de parcuri și pentru creșterea numărului de activități recreative în aer liber la care să aibă
acces.

75% identifică o relație directă între amenajarea de parcuri și scăderea gradului de poluare atmosferică 
și/sau fonică.



Pe termen lung, 94% dintre brașoveni percep că amenajarea de parcuri, indiferent de dimensiune sau tip, va 
avea un impact pozitiv și va crește calitatea locuirii.

Mai temători sunt locuitorii cartierului Prund-Schei, care, în proporție de 8%, cred că amenajarea de parcuri ar putea avea un 
impact negativ asupra zonei, devenind mai aglomerată.



UNDE AR AMENAJA PARCURI NOI BRAȘOVENII?

➔ Zona Bartholomeu- fostul stadion municipal, vis a vis de Berar, este o zona verde ce zace in paragina și ar putea fi transformată in 
parc municipal. Este împărțit intre Primărie și Ocolul Silvic și niciuna din părți nu îl îngrijesc! Multumesc!

➔ Ceva nou in parcul Hutchinson pentru cei de cam 16+. Poate și o grădină urbană? One can only hope. 🙂
➔ Pe terenul de la parcul IUS nu poate fi amanajat spatiu verde? Mai este teren care poate fi amenajat cu copaci in zona Careffour

(intre Brasov Business Park si Rominstal)
➔ In zona Bartolomeu Nord nu este amenajat nici un parc, cartierul s-a dezvoltat foarte mult, exista teren de vanzare pe care se poate 

amenaja un parc mare pe strada Lanii, in imediata vecinatate a viitorului spital si care va imbunatati si aspectul zonei, drumul fiind 
si cel spre viitorul aeroport al Brasovului.

➔ Parcarea Aulei Transilvania. Stiu ca terenul este proprietatea Universitatii dar pana in anii '90 acea zona a apartinut comunitatii 
brasovene si este timpul sa se intoarca inapoi catre comunitate. 

➔ As dori un parc in zona IUS
➔ Locul perfect pentru un astfel de parc ar fi fosta platforma IUS
➔ în fostul IUS s-ar putea face un mic CISMIGIU...ar fi o oaza de relaxare pentru multi si ar mai reduce si poluarea...din pacate aflu din 

presa ca tot blocuri se vor construi..e dureros ca nimeni nu vrea sanatate pentru brasoveni
➔ Vă rugăm, aveți în vedere spațiul dintre Griviței 51 si Mircea cel Batran
➔ Parcarea de langa Aula Universitatii ar putea fi un parc minunat intr-o zona devenita f aglomerata. Din pacate se zvoneste ca si aici 

se vor construi blocuri pentru profesori. Strada Mihai Viteazul va deveni f aglomerata si fara locuri de recreere. Un parc nou in acest 
spatiu ar fi mult mai util cetatenilor din zona si ar creste semnificativ calitatea vietii si starea de bine.

➔ Referitor la Aleea Tiberiu Brediceanu: deplorabila amenajare.....Necesita plantare copaci: mulți, mari și valoroși (acum sunt unii firavi, 
unii mai dezvoltati,de mărimi foarte diferite, unii strâmbi, toaletați neprofesional, sunt parcă puși la nimereală, fără simetrie), îngrijire, 
toaletare copaci existenți, amenajare/îngrijire zona de iarba si de garduri, dotare cu banci, sunt necesare masuri antizgomot și
antipoluare cauzate de traficul infernal, soluții pentru diminuarea traficului!!.., masuri mai stricte privitor la animalele de companie și 
mizeria creata de acestea



➔ Dealul Melcilor este o zona ignorata, dar care ar avea potential de parc. Partea de access este cea mai problematica. Un mare plus 
este ca se poate ajunge si din Valea Cetății, si din Centru catre zonele mai intalte, deci ar beneficia mai multi oameni de zona verde. 
Ar putea sa fie o continuare a Aleii de Sub Tampa.

➔ La IUS, pe fosta platforma,ar merge un parc, nu Kaufland, nu lidl nu alte construcții. Blocuri sunt destule, copaci si verdeață din ce in 
ce mai puține

➔ Ne dorim un loc de joaca pentru copii între strada Rozmarinului și strada Levănțicăi, sa putem scoate copii chiar și puțin timp afară 
și sa nu fim nevoiți sa stam cu ei în parcare pentru ca timpul nu ne permite sa ne deplasam pana în zona Lacului și înapoi... Asta 
însemnând mult timp pierdut pe drumul spre locul de joaca și puțin pentru recreerea piticilor. Fără supărare de multe ori este foarte 
aglomerata zona Lacului Noua și atunci ne-am dori ca măcar în apropierea blocului sa existe un mic loc de joacă.

➔ De-a lungul strazii Harmanului (intre CEC si intersectia cu bd. Al. Vlahuta/bd. Garii) este un teren gol imprejmuit care ar putea sa 
serveasca drept parc pentru locuitorii mai multor cartiere. Prin amenajarea acelui teren ca parc, va creste calitatea aerului, se va 
diminua poluarea fonica si va imbunatati calitatea vietii in general. La fel si parcul din Centrul Civic (vis-a-vis de Afi) - merita investit 
in arbori care sa purifice aerul, fiind una din zonele cele mai poluate din oras.

➔ V-ati gandit la gradini verticale? cred ca intr-un oras cum este brasovul care nu mai are spatiu si totul este inghesuit din cauza 
densitatii pe m2, gradinile verticale pot fi solutia pentru ameliorarea calitatii aerului din oras. Degeaba suntem inconjurati de paduri 
daca la noi in caldare e doar ciment. Hai sa ne folosim de ce avem, exemplu Milano cred ca e unul de succes.

➔ Amenajarea unei promenade pe malul Gimbaselului , ar fi cel mai minunat loc , atat pentru copii cat si adulti si vârstnici.
➔ Propunere parc in Stupini in zona fostei piete de pe strada Baraei
➔ Ar fi o idee să luați de la CFR stadionul și să încercați a face ceva frumos in zona triaj. Așa ar dispărea și persoanele care sau aciuat 

în fosta baza sportivă și nu s-ar mai înmulți prin zonă
➔ Pe câmpul din spatele cartierului Uzina 2 s-ar putea proiecta un parc superb, mare, pe care cu siguranță toți l-am vizita zilnic. 

Lumea mereu se plimba pe aici cu cățelul, singuri, în companie, dar.... ne plimbam pe câmp gol fără viata si cu cimitirul alături
➔ PARC AR FI STRESS IN PARC 1 .2 .2 79.1 Amenajat un parc in Tractorul nou cat mai urgent..copii se joacă în nisipul străzilor neasfaltate. 

Deținătorii de animale nu au locuri special amenajate. E pur si simplu bătaie de joc mai ales ca primarul a promis in campanie un 
parc in aceasta zona si pana in ziua de azi nu am văzut nici o mișcare in acest sens. Macar sa se faca parcul promis la unitatea
militara deoarece zona este părăsită, plina de natura si ar necesita investitii minime de timp si buget

➔ As sugera amenajarea unui parc in fosta zona industrială Rulmentul sau pe câmpul de pe strada Stefan Baciu



➔ Vă scriu cu speranța că acest chestionar va contribui la sporirea calității vieții mele, a familiei mele și a vecinilor mei care locuiesc în 
imobilele cu nr. 8 și 6 de pe strada Ioan Ursu precum și a celor care locuiesc pe strada Ștefan Baciu. Cu toții ne confruntăm cu
problemele legate de calitatea aerului, lipsa unui loc de relaxare, plimbare sau în care să te bucuri de umbra unui copac. Locuim 
într-o zonă în care după cum bine cunoașteți s-a construit enorm și care începe să devină supraaglomerată.Ne dorim un parc de 
buzunar iar posibilitatea construirii unui asemenea parc există având în vedere existența unui teren viran situat între blocurile 8 și 6 
de pe strada Ioan Ursu și primele două blocuri de la bd.13 Decembrie, de pe strada Ștefan Baciu.Vă rugăm așadar, fiind convins că 
nu este doar o rugăminte personală, să analizați posibilitatea achiziționării acestui teren, care este de vânzare, potrivit anunțului ce 
a fost amplasat chiar pe el în urmă cu câteva zile, și să îl transformați într-un mic parc de care ne vom bucura cu toții. Ar fi un semn 
de normalitate mult așteptată într-o vreme în care asistăm cu părere de rău la procesul de construire haotică și îngrămădire a unor 
imobile înalte ce siluiesc peisajul urbaN.

➔ As sugera un loc liber unde s-ar putea face un parc, este in zona steagu, pe strada Vulturului, lângă o pizzerie, intre blocuri. Este un 
spațiu de vreo 1000 metrii pătrați , liber intre blocuri , am văzut ca angajații primăriei tund iarba acolo , decăderea am concluzionat 
ca este al primăriei ,însă nu este amenajat nimik , un proprietar de la blocuri își tine vreo 5 mașini pe spațiul acela verde ( deși nu 
este al lui) iar unii oameni își plimba cainii pe acolo . Acesta deși este de mici dimensiuni ar putea fi transformat pt locatarii din jur 
intr-un mic spațiu de agrement sau chiar pt plimbatul și joaca câinilor

➔ As sugera amenajarea unui parc in fosta zona industrială Rulmentul sau pe câmpul de pe strada Stefan Baciu
➔ E un spatiu verde intre Ioan Ursu si Stefan Baciu, terenul este privat dar ar fi ideal pt un mini parc, cu copaci, umbrit foarte bine
➔ FIx in fata la Top City este un teren nefolosit de nimeni / plin de iarba neingrijita si gunoaie. CUnosc extrem de multe persoane cu 

animale si nu numai care ar dori un parc in toata regula. Ma refer la un parc macar cum este Noua... Stiu ca se construiesc blocuri 
peste tot, dar spatiul verde generos" promis de dezvoltatorii imobiliari nu e de ajuns nici daca iti plimbi pisica…

➔ Pe strada Nicolae Labis între Casa Nobel și Ambiance , adresa este Nicolae Labis 38-40 exista un teren neîngrijit , pe care s-ar putea 
face un parc pentru copii, având in vedere lipsa unuia in vecinătatea noastră.

➔ Recomand construirea unui parc pe locul uzinei Rulmentul
➔ Parc de agrement pe platforma Rulmentul cu lac și locuri de joaca pentru copii
➔ Zona propusa se regaseste intre strada molidului si aleea de sub Tampa, este un teren aflat in proprietatea Mun Brasov, domeniu 

public cca 10 ha
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CARTIER - populație eșantion CARTIER - Populația de referință



KEY FINDINGS - Focus-grup funcționari primărie



În marea majoritate, participanții la discuție cred că brașovenii au, în general, o calitate a vieții cel puțin 
satisfăcătoare, cu multe oportunități, atât din prisma locurilor de muncă, cât și a opțiunilor de 
petrecere a timpului liber, mai ales că Brașovul atrage prin potențialul turistic. 

Calitatea aerului este văzută, de asemenea, ca fiind una satisfăcătoare, datorată cadrului natural care 
împrejmuiește municipiul.

CALITATEA VIEȚII

(PERCEPȚII)

SATISFACȚIA 
LOCUITORILOR VIZAVI DE 

PARCURILE DIN BRAȘOV

În ceea ce privește percepția asupra satisfacției locuitorilor vizavi de parcurile din Brașov, părerea 
respondenților se schimbă. 

În unanimitate, participanții consideră că brașovenii sunt cel mai probabil nemulțumiți, din toate 
punctele de vedere, respectiv de numărul de parcuri, de calitatea celor existente, de felul în care este 
dotată majoritatea lor, de mărimea acestora și de nevoile de agrement pe care le adresează.

IMPRESIA DE 

ORAȘ VERDE

Din cauza faptului că orașul Brașov este înconjurat de dealuri, spun participanții la discuție, ai tot 
timpul impresia că este un oraș cu foarte mult verde, cu oportunități de petrecere a timpului liber, dar 
nu e așa. Unele cartiere stau mai bine la acest capitol, altele stau foarte prost. În special noile cartiere 
duc lipsă acută de spații verzi și de parcuri.

★ ”Brașovul e un oraș norocos, înconjurat de un cadru natural foarte bogat, ceea ce îți dă impresia că ești
într-un cadru verde, dar nu e așa, mai ales în zonele noi de dezvoltare unde (cetățenii) nu se mai bucură de
aceeași oportunitate (de a fi înconjurat de un cadru natural)”.

★ ”Mai ales în cartierele noi, parcurile sunt doar pe hârtie sau deloc, profitul (dezvoltatorilor) fiind invers
proporțional cu suprafața de parcuri”.

★ ”Craiova este un exemplu de oraș cu spații verzi, Brașovul doar dă impresia”.
★ ”Parcurile mici, scuarurile din cartiere sunt full în anumite ore de vârf, neîncăpătoare”.



ZONA NOUĂ VS ZONA VECHE

Noile cartiere sunt văzute ca fiind cele mai deficitare din punct de vedere al accesului cetățenilor la 
spații verzi, parcuri, zone de agrement. Sunt cartiere care nu au deloc amenajate parcuri sau spații 
verzi, iar cele care au sunt, de fapt, scuaruri care devin neîncăpătoare în orele de vârf.

ASTRA, BARTOLOMEU, 
TRACTORUL, 

AVANTGARDEN PRINTRE 
CARTIERELE CU CEL MAI 

PUȚIN SPAȚIU VERDE

Valea Cetății, SCHEI 
SINGURELE CARTIERE 

CARE SUNT VĂZUTE CA 
FIIND SATISFĂCĂTOARE 

LA ACEST CAPITOL

Aceste cartiere sunt văzute ca fiind mai norocoase, locuitorii lor au acces facil la zone verzi și la parcuri. 
Dar și în cazul acestor cartiere problemele legate de numărul parcurilor existente, de mărimea lor și de 
calitatea acestora rămân.

Funcționarii care au participat la discuție cred că cea mai mare nevoie rămâne, și în aceste cartiere, 
amenajarea de parcuri de cartier - recreațional și de joacă, amenajarea de parcuri urbane fiind 
imposibilă din cauza suprafeței.

STUPINI, UN CARTIER 
APARTE

Acest cartier este văzut ca unul diferit de celelalte pentru că nu are dotări publice și nu e menționat ca 
având nevoie de spații verzi fiindcă aici locuirea unifamilială predomină, deocamdată.

Așteptarea este că și această zonă va avea parte de o creștere rapidă și atunci dezvoltatorii vor trebui 
obligați să doneze spațiu pentru amenajare de parcuri și spații verzi

CENTRUL VECHI SITUATIE LEGALĂ



Printre cele mai importante motive identificate pentru această situație, a lipsei de spații verzi,  în 
discursul participanților la discuție sunt:

➔ Primăria nu are în proprietate terenuri pe care să le transforme în parcuri;

➔ Legislația rigidă care limitează funcționarul public care, astfel, nu are putere să intervină în felul 
în care un dezvoltator construiește;

➔ Dezvoltatorii care sunt mai degrabă preocupați de profitul de pe urma investiției și nu de 
calitatea vieții oamenilor care cumpără în zonele rezidențiale în care ei construiesc;

➔ Lipsa de informare a oamenilor care aleg să cumpere proprietăți în cartierele noi.

◆ ”După ce cumpără și se mută își dau seama că, de fapt, nu sunt spații verzi sau parcuri 
amenajate în aceste cartiere și doar apoi încep să se informeze și să ceară explicații, când 
e prea târziu”.

➔ Cartierele care se dezvoltă acum nu au spațiu verde, cu toate că e o nevoie acută de spații verzi 
și parcuri în tot municipiul.

➔ Parcurile urbane de mari dimensiuni lipsesc din cauza lipsei de spațiu din oraș

◆ ”Nu poți crea un parc de 1 hectar in buricul târgului, mai degrabă la periferie, dar de 
văzut și în acest caz unde se poate”. 

”SPAȚIILE VERZI NE-AR 
PUTEA SCHIMBA 
MENTALITATEA”



➔ Există încă PUZuri aprobate de ceva timp dar care încă produc efecte juridice, care nu au 
prevăzute spații verzi

◆ Exemplu PUZul de pe strada Fânarului unde se construiește cartierul Avantgarden.

➔ Legea 24/2000 privind spațiile verzi prevede un procent de maxim 10% din suprafață pe care poți 
construi alei și alte funcțiuni necesare la funcționarea parcului, însă în parcurile de mici 
dimensiuni (1ha de ex), acest procent  insuficient, deci e o problemă de cadru legal.

➔ HCL nr. 134/2018 care prevede 2 locuri de parcare la fiecare locuință construită, astfel 
dezvoltatorii sunt obligați să amenajeze parcări, fără să mai fie obligați să amenajeze și spații 
verzi. Mai mult decât atât, această lege lucrează împotriva înverzirii orașului și încurajează 
traficul și deținerea de mașini, spre deosebire de alte orașe, atât din România, cât și din alte țări, 
care, prin legile pe care le aplică, încearcă să diminueze traficul și să redea orașul cetățenilor.

◆ ”HCLul prevede obligatoriu 2 parcări per apartament, lucru care este greșit  pentru că 
încurajează construcția de parcări la sol, pierzi spațiu verde, încurajezi deținerea de 
mașini. Dezvoltatorii fac presiuni pentru renunțarea la acest HCL. HCL-ul trebuie 
regândit”.

➔ Același HCL interzice dezvoltarea și amenajarea de către locuitori de zone verzi în cartiere, în 
jurul blocurilor. În această privință, opiniile diferă în interiorul grupului. Dacă unii dintre 
participanți văd în acest aspect o problemă tocmai pentru că cetățenii nu pot fi responsabilizați, 
alți participanți consideră că amenajarea spațiilor verzi din jurul blocului nu ar trebui să rămână 
la îndemâna oricui pentru că, în acest fel, fiecare asociație de locatari va amenaja cum va 
considera, fără să țină cont de aspectul general al cartierului.

LEGISLAȚIA ACTUALĂ 
ÎNCURAJEAZĂ TRAFICUL, 

NU ÎNVERZIREA ORAȘULUI



În ceea ce privește viziunea lor cu privire la strategia de dezvoltare și amenajare de spații verzi și 
parcuri în municipiu, nu s-a format o perspectivă clară în interiorul grupului asupra abordării pe care 
ar trebui să o aibă primăria în această privință. 

➔ ”Oamenii au nevoie de parc de proximitate pentru a se destresa, dar au nevoie si de 
parcuri mari care reprezinta o oază de liniște pentru ei”. 

Nevoia este foarte acută, de aceea orice intervenție este binevenită, în favoarea cetățeanului și poate 
crește calitatea vieții lui, dar, în același timp e nevoie ca amenajarea de parcuri să aibă în spate o 
strategie care să prevadă o rețea de spații verzi și nu doar intervenții punctuale.

➔ ”Avem nevoie de o rețea de spații verzi, nu doar de intervenții punctuale”
➔ ”În cartiere doleanța numărul 1 a oamenilor e de spații verzi (scuaruri, parcuri de cartier), 

nu neapărat de parcuri (urbane, de mari dimensiuni)”
➔ ”Nu poți crea un parc de 1 hectar in buricul târgului, mai degrabă la periferie, dar de 

văzut și în acest caz unde se poate”. 

REGÂNDIREA STRATEGIEI

”AVEM NEVOIE DE O 
REȚEA DE SPAȚII VERZI, 

NU DOAR DE INTERVENȚII 
PUNCTUALE”

RESPONSABILIIZAREA 
CETĂȚEANULUI, UNA 

DINTRE SOLUȚII

Cetățeanul este văzut ca având un rol important, activ, în ceea ce privește o posibilă viitoare strategie 
de amenajare de spații verzi și parcuri în municipiul Brașov. Participanții consideră că cetățenii trebuie 
să fie implicați în proces și să fie responsabilizați printr-o regândire a limitei dintre spațiul public și 
spațiul privat. 

În prezent, în opinia participanților la discuție, cetățeanul obișnuit are, mai degrabă, un rol pasiv prin 
care pasează toată răspunderea primăriei, dar acesta este văzut ca responsabil pentru alegerile pe 
care le face atunci când decide să cumpere o proprietate. 



Faptul că nu se informează sau, dacă se informează, alege, totuși, să investească într-un cartier în care 
lipsesc spațiile verzi, parcurile, grădinițele, școlile îl poziționează într-un cerc vicios: dezvoltator 
interesat de profit și nu de calitatea vieții - cartiere noi fără facilitățile de care au nevoie cetățenii - o 
calitate a vieții mai puțin bună decât cea așteptată - frustrări și așteptări din partea primăriei. 

➔ „regândirea limitei dintre spațiul public si spațiul privat este necesară. Cetățeanul percepe 
spațiul public ca nefiind al lui. Cetățeanul trebuie responsabilizat în ceea ce privește 
păstrarea spațiului public, căci el pasează toată răspunderea la primărie”. 

Funcționarii primăriei, prezenți la discuție, consideră că gradul de informare a cetățenilor cu privire la 
drepturile lor, la obligațiile care revin dezvoltatorilor, dar și la pârghiile legale pe care le are primăria 
vizavi de amenajarea de spații verzi și parcuri este foarte scăzut și că ar merita investit în campanii de 
informare cu privire la aceste aspecte.

CAMPANIILE DE 
INFORMARE A 

CETĂȚEANULUI,O 
NECESITATE

SPAȚII PUBLICE AFERENTE 
INSTITUȚIILOR  PENTRU 

FOLOSIREA LOR DE CĂTRE 
COMUNITATE

Una dintre ipotezele testate pe parcursul discuției a fost că există instituții publice, cum ar fi spitale, 
școli, grădinițe, cimitire care au în întreținere spații verzi care ar putea fi folosite de locuitori pentru 
diverse scopuri: agrement, relaxare etc. Nu au putut fi identificate astfel de spații, cel puțin la momentul 
discuției, în toate spațiile de genul acesta accesul publicului nefiind restricționat.

Întrebați de transformarea arterelor in spații verzi, participanții s-au gândit că întrebarea se referă la 
scuaruri, la diminuarea numărului de parcări, de reducere a numărului de benzi, proiecte dedicate 
pentru pista de bicicletă. 



Fără echivoc, participanții discuției văd o necesitate pentru creșterea calității vieții a brașovenilor 
amenajarea de parcuri și spații verzi, atât la nivel de cartier (eg. Parc de buzunar - Scuar- recreațional, 
Parc de cartier - recreațional și de joacă), cât și la nivel de municipiu, respectiv grădini urbane, parcuri 
urbane cu o suprafață foarte mare, minim un hectar, care să ofere o diversitate de echipamente și 
dotări, dar să fie bogat în specii de plante, arbori și arbuști.

Aceste parcuri, indiferent de locul de amplasare sau de nevoia de baza adresată, trebuie să facă parte 
dintr-o rețea de spații verzi și să aibă în vedere comunitatea. Să fie ca niște insule, oaze de liniște și 
verdeață, care să permită conectarea între oameni, pentru toate categoriile de vârstă. 

➔ „E nevoie de mai multă vegetație matură, de mai multă umbră, de o rețea micro de spații verzi 
utilizabile la distanțe mici, de mai multe garduri vii ca strat tampon de reținere a gazelor de 
eșapament”.

➔ „Sunt străzi, trotuare care nu au niciun arbore, iar asta nu e deloc OK”.

Pentru o astfel de rețea e nevoie de plantare de specii de arbori pe artere și trotuare, care să asigure 
diminuarea zgomotului produs de mașini si care să reducă din căldura urbană și care să înlocuiască 
arborii bolnavi (ex. Castanii).

➔ „castanii de îmbolnăvesc foarte ușor... Platanii au început să moară anul acesta și nu știu de ce. 
Teii rezistă, mestecenii și salcâmii la fel,  dar ei îmbătrânesc foarte repede”.

COMUNITATEA, VĂZUTĂ 
CA OBIECT CENTRAL ÎN 

STRATEGIA DE 
AMENAJARE DE PARCURI



KEY FINDINGS - Opinii spontane pe rețelele de socializare



Percepția generală, una pozitivă

Utilizatorii platformei de socializare au răspuns, în cea mai mare parte, pozitiv postării primăriei și a primarului Brașovului.

Cu toate acestea, mulți dintre ei s-au declarat sceptici în privința amenajării de parcuri.

O mare parte din comentarii s-au referit la problemele actuale din municipiu, legate atât de amenajarea de noi parcuri, cât 
și de calitatea și numărul parcurilor existente, probleme care s-au regăsit, în cea mai mare parte, și în răspunsurile primite 
la întrebările deschise din chestionar.

➔ Ideal ar fi sa va ocupați de starea parcurilor si părculețelor actuale, si mai apoi sa va gândiți la unele noi. Suntem capitala verde 
da, avem iarba tunsa(si aia cu greu) pe toate trotuarele, că doar ne tundem iarba, dar de ce sa o si adunam. Avem parcuri fără 
pic de umbră, sau maxim o băncuța la umbră, iar pe restul te topești avem parcuri pentru copii fără pic de umbra si leagănele si
alte instalații ard de nu ai cum sa pui copilul in ele, stai cu el lângă si el urlând de mama focului ca nu are cum sa înțeleagă ca 
avem politicieni incompetenți care au idei peste noapte si fac parcuri, dar le fac prost. Suntem capitala verde, atât de verde ca in 
unele zone cei de la curățenie se fac doar ca matura, sa nu deranjeze gunoaiele din iarba. Si discuția ar putea continua dar 
oricum scriu degeaba.

➔ Suntem destui de multi care preferam sa facem mișcare pe role, dar din păcate nu prea avem unde). Sub Tâmpa calitatea 
asfaltului nu-i prea OK, prin parcul de la Șaguna nici nu avem voie sa trecem, trebuie sa mergem pe prima bandă, ocolind parcul 
din cauza parcării iar daca avem noroc in parcul "Nicolae Titulescu" de lângă Aro Palace sa nu fie comercianții cu tarabe avem 
voie doar pe alea principala, daca sunt tarabe si e aglomerat trebuie sa plecam, in parc nu avem voie si oricum asfaltul din 
interior cred ca a prins 3-4 generații De multe ori trebuie sa mergem pana in parc la Tractorul sau in Noua, lucru care nu-i chiar 
ușor din moment ce trotuarele sunt pline de gropi si alte probleme. Grupul nostru este format din aproape toate categoriile de 
vârste sunt si oameni pe la 50 de ani si uneori ne strângeam 20-30 de persoane sa facem mișcare si sa socializam, este păcat ca 
nu avem nimic amenajat, mai ales ca asta ar putea încuraja alte sporturi cum sunt patinajul artistic sau hokey-ul...cel mai 
probabil sunt si alte grupuri la fel ca noi, care ar vrea sa facă mișcare dar nu au unde.

Alte persoane care au comentat la postare au sugerat diverse spații care, în opinia lor, ar putea să fie amenajate ca 
parcuri. În special s-a făcut referire la noile cartiere unde nu există parcuri amenajate. Pe lângă noile cartiere, zonele 
sugerate se regăsesc și în răspunsurile primite la întrebările deschise din chestionar, și anume: Parcarea Universității din 
spatele Aulei Transilvania, fosta fabrica Rulmentul, între strada Harmanului / Brândușelor, și desigur, zona IUS.

Toate comentariile au fost incluse în anexa raportului.



CONCLUZII



Între nevoie de cartier - parc de cartier, și cea a orașului - parc urban

În general, brașovenii se declară nemulțumiți de numărul de parcuri din localitate și de calitatea acestora., indiferent de 
cartierul în care locuiesc Își doresc mai mult decât niște parcuri de buzunar, care devin suprapopulate rapid, drept urmare 
sunt insuficiente.

Rezultatele prezentului studiu evidențiază necesitatea percepută de locuitorii orașului Brașov de amenajare de parcuri noi 
la nivelul orașului, în general, dar și la nivelul cartierelor.

În ceea ce privește tipul de parc, alegerea depinde foarte mult de cartierul în care locuiesc. Î n cartierele noi, cetățenii își
doresc, cu preponderență parcuri de cartier -recreaționale și de joacă, cu suprafață mai mare (aprox 5-10 terenuri de 
fotbal) deoarece parcurile și spațiile verzi lipsesc aproape cu desăvârșire din aceste zone (ex. Stupini, Bartolomeu, 
Tractorul).

La nivelul orașului, rezultatele arată că brașovenii își doresc, mai degrabă, parcuri urbane, care să aibă o suprafață foarte
mare și care să poată găzdui diverse activități recreaționale și sportive, care să fie adecvate atât pentru copii, cât și pentru
adulți, seniori, persoane cu dizabilități.

Motivul principal pentru care brașovenii aleg să-și petreacă timpul liber în parcuri este relaxarea: cititul, plimbatul, 
admiratul peisajului. Dar, tocmai această facilitate nu le este oferită de majoritatea parcurilor existente. De aceea își doresc
parcuri de dimensiuni foarte mari pentru a putea experimenta plimbările lungi, locurile special amenajate pentru citit și 
contemplare.

Nici practicarea activităților sportive nu este posibilă în majoritatea parcurilor din cauza lipsei de spații special amenajate 
sau de dotări potrivite: pistă de alergare, de biciclete, trotinete, role, terenuri de fotbal, basket, volei. Aceste dotări sunt
printre principalele lipsuri identificate în parcurile existente.

Impactul pe termen pe care l-ar putea avea amenajarea de parcuri în zona în care locuiesc este perceput de locuitorii 
Brașovului ca fiind unul pozitiv, care ar crește calitatea locuirii.

Lipsa parcurilor și a spațiilor verzi este strâns legată, în opinia respondenților, de gradul mare de poluare și de nivelul 
ridicat de zgomot. Respondenții vorbesc despre nevoia de amenajare, în acest sens, a cât mai multe zone umbrite pe străzi 
și trotuare, dar si folosirea gardurilor verzi ca tampon pentru poluarea fonică.


